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Geachte Lezer. 

 

Hierbij geeft de belangen vereniging KRCO haar zienswijze inzake het voorstel van de minister van 

economische zaken voor het verlengen van de vergunningen voor Niet Landelijke Commerciële Omroep. 

 

De KRCO is blij dat de minister in haar beleid nu gehoor geeft aan de uitspraak van het CBB inzake de 

regiogerichtheid van de NLCO zenders. En dat na respectievelijk 13 en 8 jaar er een duidelijk standpunt 

ingenomen wordt omtrent deze regiogerichtheid van deze zenders, waar tot op heden door de 

vergunninghouders duidelijk geen gehoor aan is gegeven. Dit ondanks de bieding welke de omroepen in 

2003 en 2008 zelf hebben gedaan om de schaarse ether frequentieruimte te bemachtigen, tijdens de 

verdeling met een vergelijkende toets waarbij het regiogerichtheidsbod van doorslaggevende aard was, 

hoger dan het geboden financieel bod. 

Hierdoor zijn andere partijen welke mede aangesloten zijn bij de KRCO destijds buiten spel gezet en 

hebben tot op heden het nazien gehad, enkele hebben daarvoor vele rechtsmiddelen moeten inzetten 

om hierin alsnog gehoord te worden. 

 

De KRCO is daardoor van mening dat de vergunningen voor de B kavels welke vergund zijn in 2003 wel 

onder deze voorwaarden verlengt kunnen worden mits zij zich alsnog conform hun machtiging vanaf 

heden gaan uitzenden, en een duidelijke bijdrage gaan leveren aan het digitaliseringsbeleid wat zij mede 

dank zij druk vanuit het Ministerie hebben bijgesteld en haar aanvullende eisen hebben losgelaten. 

 

De KRCO wil hierbij wel kenbaar maken dat het niet de bedoeling kan zijn dat op DAB+ exact hetzelfde 

programma tot wel vier keer wordt uitgezonden afgezien van het feit dat er andere reclameblokken 

worden uitgezonden.  De KRCO vindt dit inefficiënt ethergebruik  en gezien er kennelijk nog steeds 

schaarste is, is dit onverkoopbaar aan bedrijven welke nog steeds geen mogelijkheid hebben toe te 

treden tot de markt anders dan hobbymatig via de AM band. 

 



 

Echter indien uw hierin genoemde beleid in het kader van de regiogerichtheid gestalte krijgt en 

ook gehandhaafd wordt, dan zullen de verschillende regio-edities op FM ook anders dan 1 en het 

zelfde programma worden en kunnen die wel worden behouden. (het kan dus niet toegestaan worden 

dat er viermaal hetzelfde programma wordt uitgezonden op DAB+ terwijl op FM juist meerdere edities 

zullen moeten worden uitgezonden). Hiermee rekening houdende kan de KRCO instemmen met de 

verlenging van de kavels B1 t /m B26. 

 

Voor de overige kavels uitgezonderd B38 is de KRCO van mening dat deze NIET kunnen en mogen 

worden verlengt, dit omdat vast is komen te staan tijdens de tussen uitspraak van het CBB in 2012 en de 

einduitspraak in 2013 dat destijds de aanvragen alle 11 identiek gelijk waren en slechts 9,36 % regio 

gerichtheid boden. 

 

Het kan niet zo zijn dat nadat bij een ieder duidelijk (middels een uitspraak van  het CBB ) is geworden 

dat deze vergunningen niet vergund hadden mogen worden, deze wederom voor nogmaals 5 jaar 

verlengd worden. Dit terwijl er dus schaarste op de markt is. 

Dit is voor onze overheid niet verkoop dan wel verdedigbaar. 

 

Al deze 11 vergunningen dienen dus opnieuw verdeeld te worden, dit zal ook tevens rust op de markt 

geven en wel op 3 manieren, namelijk: 

 

1. Deze omroep(en) hoeven zich niet in een faillissement te storten door het alsnog 

proberen te voldoen aan deze onaannemelijke hoge bieding van maximaal 68% op 

vrijdag. 

2. De vrijgekomen frequenties worden opnieuw verdeeld zodat de markt in balans kan 

komen door nieuwkomers, die mede zorg kunnen dragen voor de diversiteit en gezonde 

concurrentie in het radio landschap. Door de uitgifte in 2008 aan deze 

vergunninghouder is de markt verstoord door het creëren van semi-landelijk opererende 

radio zenders. 

3. Vermoedelijk zal het aantal rechtszaken dan ook verminderd worden doordat de 

voornoemde zender minder frequentie ruimte heeft en dus niet direct meer 

concurrentie veroorzaakt in de landelijke markt, daarmee krijgen nieuwkomers eindelijk 

een eerlijkere kans krijgen om toe te treden op regionaal / lokaal niveau. 

  

Tevens dienen de netwerk frequenties welke onterecht zijn toegekend als toevoeging aan deze 

losstaande vergunningen losgekoppeld te worden en indien mogelijk losstaande kavels worden, 

(antenne patroon aanpassing) welke tegelijk maar apart kunnen worden verdeeld onder de 

geïnteresseerden, hiermee wordt de markt opengebroken en krijgt het ingezette beleid uit 2003 / 2008 

de vorm welke het al  lang had moeten krijgen, namelijk diversiteit op regio niveau. 

 

De groene gebieden zijn nu in meerdere gevallen zodanig vergroot en soms verschoven dat dit niet 

conform de uitspraak van het CBB is inzake regio gerichte programmering,  het Begrip de Regio wat nu 



 

duidelijk volgens uw brieven aan de kamer en vergunninghouders het groene verzorginggebied 

behoord te zijn wat oorspronkelijk vergund is. 

Deze aanpassing aan de vergunningen behoren dan ook ongedaan te worden gemaakt, en de 

vrijgekomen frequentie ruimte verdeeld.  

 

Nieuwkomers 

In deze regeling wordt gesproken en beargumenteerd dat er GEEN nieuwkomers zouden zijn welke toe 

willen treden tot de regionale radio markt. De KRCO is van mening dat dit niet juist is. 

Uw argumentering hiervan is dat er geen nieuwkomers zijn blijkende dat er geen nieuwkomers hebben 

geboden op het kavel in 2013 geveild wat zich bevond in de regio Waalwijk. 

 

Deze argumentering klopt echter niet: dit vanwege de volgende redenen: 

1. Regionale stations zijn regio afhankelijk, dus alleen frequenties in de regio van het 

station zijn bruikbaar, verder gelegen frequenties zijn veelal niet verplaatsbaar dus 

onbruikbaar. 

2. Regio gerichte programmering kan veelal alleen worden verzorgt door een regionale 

aanbieder. Informatie verzorgen voor een regio waar je niet actief bent is niet alleen veel 

duurder maar ook onhaalbaar (zie de resultaten van de huidige regionale commerciële 

omroepen die niet of nauwelijks voldoen aan de regio gerichtheid.) 

3. gezien de resultaten van de verdeling van AM frequenties waar al meer dan 40 

gegadigden voor zijn voor een AM frequentie, geeft een duidelijke indruk dat er voor FM 

vele malen meer gegadigden zullen zijn. 

4. Er zijn nu al omroepen die alleen al op DAB+ uitzenden omdat zij geen FM frequentie 

kunnen bemachtigen. Wel dient de verdeling eenvoudig te worden afgehandeld zonder 

veel rompslomp. 

 

 

 

Conclusie: 

 

 

De KRCO is dus voor verlenging van de in 2003 vergunde kavels indien de regiogerichtheid wordt 

gebracht welke door de vergunninghouder zelf is geboden. 

De KRCO is tegen de verlenging van kavels B28 t/m B37, en deze ruimte plus netwerk verbeteringen 

dienen apart verleend te worden door middel van een veiling of vergelijkende toets. Er zijn wel degelijk 

aantoonbaar nieuwkomers welke ook recht hebben op toegang tot de radiomarkt, en daar is FM het 

meest efficiënt om ook winst te kunnen genereren. 
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